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Solveig Nyhamar, Avdelingssjef 
Rehabilitering og omsorg 
Kari Bjørneboe, Bydelsoverlege 

Møtesekretær: Erik Johnsen  
 
Åpen halvtime 
Manglerud Politistasjon ved Bjørn Øvrum og Espen Lundnes. 
Presenterte kriminalstatistikk for bydelen og orienterte om Politiets arbeid opp mot prioriterte 
områder. 
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Sak 100 /05  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende korrigeringer:  
Sak 124/05 strykes fra dagsorden og AU delegeres myndighet til å fatte vedtak i denne sak. 
Sak 125/05 utsettes til neste BU-møte, mandag 17.10.2005 
 

 Sak 101 /05  Godkjenning av BU-protokoll 20. juni 2005 
 
Bu-protokoll fra 20.06.2005 godkjent. 
 
 

 Sak 102 /05  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget        05.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomité     13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering med merknad om at Torill Eliassen (A) var møtende. 
Omsorgskomité        13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering med merknad om at Tore Lundberg (A) er valgt til OMKs 
representant i planlegging av eldreseminar. 
Oppvekstkomité        13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Eldreråd         13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede      14.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsråd         13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget       13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget       13.09.2005 
Protokoll tatt til orientering 
 
 

 Sak 103 /05  Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør Tove Stien orienterte om tilstand på Bøler og Rustand omsorgsboliger. 
 
Avdelingssjef Rehabillitering og omsorg Solveig Nyhamar orienterte om den gode effekten 
bydelen har oppnåd ved bruk av ”Innsatsteam”. 
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 Sak 104 /05  Økonomi og tjenesteproduksjon pr juli 2005 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport økonomi- og tjenesteproduksjon pr juli tas til orientering. 
Jens Håkon Hauge (H) fremmet forslag til tilvedtak på vegne av Høyre og Frp. 
Bydelsdirektøren fremmer forslag til tiltak for å få balanse i budsjettet til neste AU-møte. AU 
delegeres fullmakt til å treffe vedtak i saken. 
Forslaget ble trukket. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Bydelsdirektøren med merknader. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Månedsrapport økonomi- og tjenesteproduksjon pr juli tas til midletidig til orientering. 
Arbeidsutvalget diskuterer mulige tiltak for balanse i bydelens regnskap i møte mandag 
03.10.2005. Endelig vedtak fattes i neste BU-møte, mandag 17.10.2005. 
 
 

 Sak 105 /05  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 244 Barneverntjeneste økes med kr 464 000 med dekning i 

kommunaldirektørens sak 23/2005. 
2. Funksjon 253 Pleie, omsorg og hjelp i institusjon økes med 2,202 mill. kroner med 

dekning i kommunaldirektørens sak 27/2005. 
3. Funksjon 273 Kommunale sysselsettingstiltak økes med kr 300 000 og funksjon 275 

Introduksjonsordningen økes med kr 250 000 med dekning i kommunaldirektørens sak 
24/2005. 

4. Funksjon 190 Avsetninger økes med 7,137 mill. kroner, funksjon 253 Pleie, omsorg, hjelp 
i institusjon økes med 1,290 mill kroner, funksjon 233 Forebyggende arbeid, helse og 
sosial økes med kr 540 000, funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 119 
000 og funksjon 201 Førskole økes med kr 5 000 med dekning i byrådssak 143/05. 

 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Bydelsdirektøren. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
5. Funksjon 244 Barneverntjeneste økes med kr 464 000 med dekning i 

kommunaldirektørens sak 23/2005. 
6. Funksjon 253 Pleie, omsorg og hjelp i institusjon økes med 2,202 mill. kroner med 

dekning i kommunaldirektørens sak 27/2005. 
7. Funksjon 273 Kommunale sysselsettingstiltak økes med kr 300 000 og funksjon 275 

Introduksjonsordningen økes med kr 250 000 med dekning i kommunaldirektørens sak 
24/2005. 

8. Funksjon 190 Avsetninger økes med 7,137 mill. kroner, funksjon 253 Pleie, omsorg, hjelp 
i institusjon økes med 1,290 mill kroner, funksjon 233 Forebyggende arbeid, helse og 
sosial økes med kr 540 000, funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 119 
000 og funksjon 201 Førskole økes med kr 5 000 med dekning i byrådssak 143/05. 
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 Sak 106 /05  Høring: Utkast til retningslinjer for kommunale 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til ”Utkast til retningslinjer for kommunale tilsynsutvalg for 
hjemmebaserte tjenester”. 
 
Forslag til vedtak fra OMK 
Bydelsutvalget mener det er nødvendig å styrke det folkevalgte tilsyn med hjemmetjenestene. 
Tilsynsutvalget bør ha en sentral oppgave i å påse at de kvalitetskrav som fastlegges for 
tjenestene blir overholdt, og at de vedtak som treffes av bydelsutvalget eller overordnet 
myndighet blir gjennomført.    
Bydelsutvalget mener det bør være et tilsynsutvalg for hjemmetjenester i alle bydeler. 
 
Begrunnelse: 
 
Det gjeldende ”Reglement for tilsynsutvalg for hjemmetjenestene” ble vedtatt av bystyret i 
1994. Utviklingen innen  hjemmetjenestene de siste 11 årene er preget av et politisk mål  om 
at eldre og syke skal få nødvendig bistand og pleie  til å bo hjemme så lenge de selv ønsker 
det, og det er medisinsk forsvarlig. Dette har ført til at de som i dag mottar hjemmesykepleie 
og hjemmehjelp er mer hjelpetrengende og sykere enn før. Det er også et økende antall 
demente blant mottakere av hjemmetjenester. 
Ved utgangen av 2004 var det 3700 brukere av bare hjemmesykepleie i Oslo. Det var 6900 
brukere av bare praktisk bistand (hjemmehjelp), og 5600 brukere av både hjemmesykepleie 
og praktisk bistand. I bydel Østensjø var de tilsvarende tallene: 364 (hjemmesykepleie), 836 
(praktisk bistand) og 690 (hjemmesykepleie og praktisk bistand). 
Det er stort antall brukere av hjemmetjenester, mange av dem er syke og hjelpetrengende. 
Det er derfor behov for et aktivt folkevalgt tilsyn som får muligheter til å følge opp og sikre at 
brukerne av hjemmetjenester får den hjelp og bistand de har krav på.  
Det er bydelsutvalgene som har ansvaret for hjemmetjenestene. Tilsynsutvalget skal på vegne 
av bydelsutvalget utføre den folkevalgte kontroll med at bydelsadministrasjonen utfører sine 
oppgaver i samsvar med vedtak og retningslinjer fra bydelsutvalg og overordnet myndighet. 
Det er ikke hensiktsmessig at bydelsutvalget utfører denne kontrollen. Derfor bør 
tilsynsutvalg for hjemmetjenester være et obligatorisk utvalg i alle bydeler. 
 
3. Merknader og forslag til de enkelte punkter i forslaget fra byrådet 
 
Overskrift 
Betegnelsene Reglement og Hjemmetjeneste brukes i nytt reglement. 
 
Pkt. 2. Virkeområde  
1. linje i pkt. 2 Virkeområde strykes. 
  
Pkt. 3. Opprettelse av utvalg. 
1. setning i pkt. 3 Opprettelse av utvalg strykes og erstattes med følgende to setninger: 
 ” Det skal opprettes tilsynsutvalg for hjemmetjenester i alle bydeler. Bydelsutvalgene 
bestemmer selv hvilke tjenester det skal føres tilsyn med og utvalgets organisering.” 
 
Pkt. 10. Informasjon. 
1. bisetning strykes. 1. setning endres til ” Bydelen skal informere brukergruppen….” 
Ny setning legges til siste setning: ” Tilsynsutvalget kan invitere brukere og pårørende til 
informasjonsmøter med utvalget og med bydelsadministrasjonen.” 
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Tore Lundberg (A) fremmet følgende tilleggsforslag til vedtak fattet i OMK  i samme 
sak ,på vegne av Arbeiderpartiet og SV.  
Bydelsutvalget ber byrådet utrede tiltak som kan sikre en systematisk oppfølging og kontroll 
med hjemmetjenesten i tillegg til den oppfølging og kontroll som utføres av tilsynsutvalg for 
hjemmetjenesten. 
 
Begrunnelse: 
Oppfølgning og kontroll med vedtak og kvalitet i hjemmetjenesten bygger i hovedsak på at 
den enkelte bruker har mulighet til å sende en formell klage eller rette en henvendelse til 
tilsynsutvalget. En god del brukere vil kunne utnytte disse mulighetene til å si i fra dersom de 
har spørsmål eller er misfornøyde med vedtak eller kvalitet på hjemmetjenesten. 
Men det er også brukere som ikke tar kontakt med tilsynsutvalg eller sender formell klage selv 
om de kunne ha grunn til å reise spørsmål eller være misfornøyde. Noen er engstelige for å si 
i fra. Andre brukere, kanskje enslige eldre uten nære pårørende, trenger hjelp og støtte for å 
ta opp problemer i forhold til hjemmetjenesten. 
Bydelsutvalget mener at det er behov for å sikre at også de brukere som av ulike årsaker ikke 
evner å sende inn formelle klager eller kontakte tilsynsutvalg får den bistand og hjelp de har 
krav på.  
Det bør derfor utredes tiltak som kan sikre en systematisk oppfølging og kontroll av 
hjemmetjenesten i tillegg til det den oppfølging og kontroll som foretas av tilsynsutvalget. 
 
Votering: 
Det ble først votert over forslag til vedtak fra Bydelsdirektøren. 
Votering enstemmig. 
 
Det ble så votert over forslag til vedtak fra OMK med tilleggsforslag til vedtak fra Tore 
Lundberg (A) på vegne av Arbeiderpartiet og SV. 
Votering. Forslag til vedtak fra OMK med tilleggsforslag fra Tore Lundberg (A) ble vedtatt 
med 9 stemmer (A & SV) mot 6 stemmer (H & Frp) 
 
Stemmeforklaring fra Høyre: 
Stemmer mot forslaget med den begrunnelse av vi ikke har hatt anledning til å studere 
forslagets innhold og betydning. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til ”Utkast til retningslinjer for kommunale tilsynsutvalg for 
hjemmebaserte tjenester”. 
 
Bydelsutvalget mener det er nødvendig å styrke det folkevalgte tilsyn med hjemmetjenestene. 
Tilsynsutvalget bør ha en sentral oppgave i å påse at de kvalitetskrav som fastlegges for 
tjenestene blir overholdt, og at de vedtak som treffes av bydelsutvalget eller overordnet 
myndighet blir gjennomført.    
Bydelsutvalget mener det bør være et tilsynsutvalg for hjemmetjenester i alle bydeler. 
 
Begrunnelse: 
Det gjeldende ”Reglement for tilsynsutvalg for hjemmetjenestene” ble vedtatt av bystyret i 
1994. Utviklingen innen hjemmetjenestene de siste 11 årene er preget av et politisk mål  om at 
eldre og syke skal få nødvendig bistand og pleie  til å bo hjemme så lenge de selv ønsker det, 
og det er medisinsk forsvarlig. Dette har ført til at de som i dag mottar hjemmesykepleie og 
hjemmehjelp er mer hjelpetrengende og sykere enn før. Det er også et økende antall demente 
blant mottakere av hjemmetjenester. 
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Ved utgangen av 2004 var det 3700 brukere av bare hjemmesykepleie i Oslo. Det var 6900 
brukere av bare praktisk bistand (hjemmehjelp), og 5600 brukere av både hjemmesykepleie 
og praktisk bistand. I bydel Østensjø var de tilsvarende tallene: 364 (hjemmesykepleie), 836 
(praktisk bistand) og 690 (hjemmesykepleie og praktisk bistand). 
Det er stort antall brukere av hjemmetjenester, mange av dem er syke og hjelpetrengende. 
Det er derfor behov for et aktivt folkevalgt tilsyn som får muligheter til å følge opp og sikre at 
brukerne av hjemmetjenester får den hjelp og bistand de har krav på.  
Det er bydelsutvalgene som har ansvaret for hjemmetjenestene. Tilsynsutvalget skal på vegne 
av bydelsutvalget utføre den folkevalgte kontroll med at bydelsadministrasjonen utfører sine 
oppgaver i samsvar med vedtak og retningslinjer fra bydelsutvalg og overordnet myndighet. 
Det er ikke hensiktsmessig at bydelsutvalget utfører denne kontrollen. Derfor bør 
tilsynsutvalg for hjemmetjenester være et obligatorisk utvalg i alle bydeler. 
 
Bydelsutvalget ber byrådet utrede tiltak som kan sikre en systematisk oppfølging og kontroll 
med hjemmetjenesten i tillegg til den oppfølging og kontroll som utføres av tilsynsutvalg for 
hjemmetjenesten. 
 
Begrunnelse: 
Oppfølgning og kontroll med vedtak og kvalitet i hjemmetjenesten bygger i hovedsak på at 
den enkelte bruker har mulighet til å sende en formell klage eller rette en henvendelse til 
tilsynsutvalget. En god del brukere vil kunne utnytte disse mulighetene til å si i fra dersom de 
har spørsmål eller er misfornøyde med vedtak eller kvalitet på hjemmetjenesten. 
Men det er også brukere som ikke tar kontakt med tilsynsutvalg eller sender formell klage 
selv om de kunne ha grunn til å reise spørsmål eller være misfornøyde. Noen er engstelige for 
å si i fra. Andre brukere, kanskje enslige eldre uten nære pårørende, trenger hjelp og støtte for 
å ta opp problemer i forhold til hjemmetjenesten. 
Bydelsutvalget mener at det er behov for å sikre at også de brukere som av ulike årsaker ikke 
evner å sende inn formelle klager eller kontakte tilsynsutvalg får den bistand og hjelp de har 
krav på.  
Det bør derfor utredes tiltak som kan sikre en systematisk oppfølging og kontroll av 
hjemmetjenesten i tillegg til det den oppfølging og kontroll som foretas av tilsynsutvalget. 
 
Merknader og forslag til de enkelte punkter i forslaget fra byrådet 
 
Overskrift 
Betegnelsene Reglement og Hjemmetjeneste brukes i nytt reglement. 
 
Pkt. 2. Virkeområde  
1. linje i pkt. 2 Virkeområde strykes. 
  
Pkt. 3. Opprettelse av utvalg. 
1. setning i pkt. 3 Opprettelse av utvalg strykes og erstattes med følgende to setninger: 
 ” Det skal opprettes tilsynsutvalg for hjemmetjenester i alle bydeler. Bydelsutvalgene 
bestemmer selv hvilke tjenester det skal føres tilsyn med og utvalgets organisering.” 
 
Pkt. 10. Informasjon. 
1. bisetning strykes. 1. setning endres til ” Bydelen skal informere brukergruppen….” 
Ny setning legges til siste setning: ” Tilsynsutvalget kan invitere brukere og pårørende til 
informasjonsmøter med utvalget og med bydelsadministrasjonen.” 
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 Sak 107 /05  Søknad om utvidet åpnings- og skjenketid ved 
Pizzaplaneten, Plogveien 6 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om utvidelse av åpningstid/skjenketid innendørs til kl. 02:00/01:30 ved Pizzaplaneten 
Restaurant AS, Plogveien 6 anbefales. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Ved votering ble Bydelsdirektørens forslag til vedtak vedtatt med 13 stemmer for og 2 
stemmer mot. (Tore Jansen, SV og Thomas Moe Kristiansen, AP) 
 
Vedtak: 
Søknad om utvidelse av åpningstid/skjenketid innendørs til kl. 02:00/01:30 ved Pizzaplaneten 
Restaurant AS, Plogveien 6 anbefales. 
 
 

 Sak 108 /05  Søknad om bevilling fra Skullerud Sportscafe 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om Serverings- og alminnelig skjenkebevilling for alkoholholdig drikk under 22 
volumprosent alkohol, med åpningstid/skjenketid til kl. 01:00/00:30 ved Skullerud Sportscafe 
Olav Helsets vei 5 anbefales. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Ved votering ble Bydelsdirektørens forslag til vedtak vedtatt med 14 stemmer for og 1 
stemme mot. (Tore Janssen, SV) 
 
Vedtak: 
Søknad om Serverings- og alminnelig skjenkebevilling for alkoholholdig drikk under 22 
volumprosent alkohol, med åpningstid/skjenketid til kl. 01:00/00:30 ved Skullerud Sportscafe 
Olav Helsets vei 5 anbefales. 
 
 

 Sak 109 /05  Evaluering av bydelsdager - "Kulturdagene 2005" 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Evaluering av Kulturdagene 2005 tas til orientering. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Evaluering av Kulturdagene 2005 tas til orientering. 
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 Sak 110 /05  Oppnevning av eierrepresentanter i kommunale 
barnehagers sammarbeidsutvalg ved Langerud 
barnehage og Eplehagen åpen barnehage 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Det oppnevnes en representant og en vararepresentant til henholdsvis Langerud barnehage og 
Eplehagen åpen barnehage: 
 
Langerud barnehage  _____________________________ representant 
            
    _____________________________ vararepresentant 
 
Eplehagen åpen barnehage _____________________________ representant 
 
    _____________________________ vararepresentan 
 
Forslag til vedtak fra OVK: 
Det oppnevnes en representant og en vararepresentant til henholdsvis Langerud barnehage 
og Eplehagen åpen barnehage: 
 
Langerud barnehage  representant fra SV oppnevnes i BU    
    vararepresentant fra SV oppnevnes i BU 
 
Eplehagen åpen barnehage Arne Skånes (H)  - representant 
    Berit Lunde (H)  - vararepresentant 
 
Bogerud barnehage  ny representant fra SV oppnevnes i BU 
 
Myrvoll barnehage  Øyvind Haagaas Walding (H)  - ny vararepresentant 
 
Hanne Irene Eldby (SV) fremmet følgende forslag til vedtak  på vegne av SV: 
SV stiller med følgende eierrepresentanter til barnehager: 
 
Fast representant Langerud bhg:  Jon B. Holden, Bjartv. 18 C, 0687 OSLO 
Vara representant Langerud bhg:  Toril Høimyr, Agronomvn. 31 B, 1187 OSLO 
 
Berthe Blakstad, som var fast representant i Bogerud bhg. Og vararepr. I Rønninggjordet bhg 
har flyttet ut av bydelen. SV ber derfor om å få oppnevne følgende representanter: 
 
Fast representant Bogerud bhg: Bent Arne Sæther, Langerudsvingen 14 F, 1187 

OSLO 
Vararepresentant Rønninggjordet bhg: Hanne Eldby, Stordamvn. 29 A, 0671 OSLO 
 
Votering: 
Det ble først votert over forslag til vedtak fra Hanne Irene Eldby  (SV). 
Votering enstemmig. 
 
Det ble så votert over forslag til vedtak fra OVK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Langerud barnehage  Jon B. Holden   representant 
    Toril Høimyr   vararepresentant 
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Eplehagen åpen barnehage Arne Skånes   representant 
    Berit Lunde    vararepresentan 
 
Fast representant Bogerud bhg: Bent Arne Sæther, Langerudsvingen 14 F, 1187 

OSLO 
Vararepresentant Rønninggjordet bhg: Hanne Eldby, Stordamvn. 29 A, 0671 OSLO 
 
Myrvoll barnehage  Øyvind Haagaas Walding (H)  vararepresentant 
 
 

 Sak 111 /05  Damfaret - Ønske om fartshump 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Det foretas en befaring av forholdene ved Damfaret 50 vedrørende beboernes sterke ønske om 
å få anlagt en fartshump. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Det foretas en befaring av forholdene ved Damfaret 50 vedrørende beboernes sterke ønske om 
å få anlagt en fartshump. 
 
 

 Sak 112 /05  Rustadsaga Sportsstue Endret byggesak til uttalelse 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om riving av eksisterende vindfang til Rustadsaga Sportsstue på ca. 2,5 m2 BYA og 
oppføring av nytt tilbygg (handikaptilpasset samt HC toalett) med et bebygd areal på 17,1 m2  
BYA og bruksareal på 14,2 m2 BRA anbefales. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Søknad om riving av eksisterende vindfang til Rustadsaga Sportsstue på ca. 2,5 m2 BYA og 
oppføring av nytt tilbygg (handikaptilpasset samt HC toalett) med et bebygd areal på 17,1 m2  
BYA og bruksareal på 14,2 m2 BRA anbefales. 
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 Sak 113 /05  Barnehager - full behovsdekning, status august 2005 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om barnehager – full behovsdekning, status august 2005 til orientering. 
 
Forslag tilvedtak fra OVK: 
Bydelsutvalget tar sak om barnehager – full behovsdekning, status august 2005 til orientering 
med følgende tillegg: 

1. Det nedsettes en arbeidsgruppe med spesielt ansvar for å følge opp framdriften av 
alternativ til Storgården barnehage. Komiteen ber om at forslag til sammensetning av 
gruppen legges fram for BU i oktobermøtet. Komiteen ber administrasjonen vurdere å 
be styrer i Storgården barnehage, samt en representant for foreldrene om å delta i 
gruppen. 

2. BU ber administrasjonen om å sende ut prosjektbeskrivelser med milepælsplaner for 
prosjektene som er på gang til OVKs medlemmer.  

 
Votering: 
Det ble votert over forslag tilvedtak fra OVK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om barnehager – full behovsdekning, status august 2005 til orientering 
med følgende tillegg: 

3. Det nedsettes en arbeidsgruppe med spesielt ansvar for å følge opp framdriften av 
alternativ til Storgården barnehage. Komiteen ber om at forslag til sammensetning av 
gruppen legges fram for BU i oktobermøtet. Komiteen ber administrasjonen vurdere å 
be styrer i Storgården barnehage, samt en representant for foreldrene om å delta i 
gruppen. 

4. BU ber administrasjonen om å sende ut prosjektbeskrivelser med milepælsplaner for 
prosjektene som er på gang til OVKs medlemmer.  

 
 

 Sak 114 /05  Vedrørende midlertidig barnehage i Abildsøveien 52 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Uttalelse vedrørende midlertidig barnehage i Abildsøveien 52 tas til orientering. 
 
Margareth Tysnes (A) fremmet på følgende forslag til vedtak på vegne av 
Arbeiderpartiet: 
Det opprettes ikke midlertidige barnehageplasser i Abildsøveien 52. 
 
Ann Carnaruis Elseth (Frp) fremmet følgende forslag til vedtak på vegne av Frp: 
Ber administrasjonen vurdere andre alternativer for midlertidig barnehage enn Abildsøvn. 
52. 
 
Hanne Irene Eldby (SV) fremmet følgende tilleggsforslag til Bydelsdirektørens forslag 
til vedtak på vegne av SV: 
Under forutsetning av at Plan og Bygningsetaten og Omsorgsbygg, etter å ha vurdert 
forholdene rundt Abildsøparken og Abildsø vels innvendinger, finner å kunne anbefale 
oppretting av midlertidige plasser, stiller Bydelsutvalget seg positive til at prosjektet 
igangsettes umiddelbart. Det forutsettes også at det parallelt med utbyggingen arbeides med 
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å trygge forholdene for fotgjengere i forbindelse med den økte trafikken som følge av kjøring 
til og fra barnehage. 
 
Votering: 
Det ble først votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak satt opp mot forslag til vedtak fra 
Margareth Tysnes (A). 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble vedtatt med 9 stemmer mot 6 stemmer. 
 
Forslag til vedtak fra Ann Carnarius Elseth (Frp) falt som følge av vedtak i første 
voteringsrunde. 
 
Det ble så votert over tilleggsforslag tilvedtak fra Hanne Irene Eldby (SV). 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Uttalelse vedrørende midlertidig barnehage i Abildsøveien 52 tas til orientering. 
Under forutsetning av at Plan og Bygningsetaten og Omsorgsbygg, etter å ha vurdert 
forholdene rundt Abildsøparken og Abildsø vels innvendinger, finner å kunne anbefale 
oppretting av midlertidige plasser, stiller Bydelsutvalget seg positive til at prosjektet 
igangsettes umiddelbart. Det forutsettes også at det parallelt med utbyggingen arbeides med å 
trygge forholdene for fotgjengere i forbindelse med den økte trafikken som følge av kjøring til 
og fra barnehage. 
 
 

 Sak 115 /05  Bystyresak - Arbeidsbetingelser for tilsynsutvalg for 
institusjoner m.v. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Nytt reglement for tilsynsutvalg tas til etterretning. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Nytt reglement for tilsynsutvalg tas til etterretning. 
 
 

 Sak 116 /05  Innføring av brukervalg i hjemmetjenesten 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende innføring av brukervalg i hjemmetjenesten tas til etterretning. 
 
Tore Lundberg (A) fremmet på vegne av Arbeiderpartiet og SV følgende forslag til 
vedtak: 
(Forslag til vedtak tilsvarer vedtak fattet i OMK i samme sak) 
 
BU behandlet Byrådsak 222/04 vedrørende utvidelsen av brukervalgordningen innen 
hjemmetjenesten. Ønske om uttalelse fra bydelen i møte 14.02.05. 
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Flertallet i BU påpekte i denne forbindelse bl.a. følgende: 
 

- ”Med ansvar og plikter følger rettigheter, bl.a. styrings- og beslutningsrett. 
Det faller da naturlig at bydelen selv beslutter om de ønsker å innføre at andre skal 
utføre tjenester de selv har ansvaret for.” 
 

- ”…brukervalgmodellen hindrer egenutvikling i bydelen med hensyn til å bedre 
effektiviteten,  organisasjonen, produktiviteten, økonomi, service og kvalitet.” 

 
- ”Evalueringen viser at bare 15% har valgt private leverandører.  Dette må bety at 

den kommunale tjenesten har et godt renomè.” 
 

- ”….private leverandører må stille bankgaranti for at de fullfører sin del av 
avtalen/kontrakten.” 

 
- ”…innføring av brukervalg i hjemmetjenesten får vesentlige konsekvenser for 

bemanningen…..” 
 

- ”…man vil få en såkalt ”jojovirkning” i bemanningen…” 
 

- ”Videre har man et ansvar for de overtallige som medfører økte kostnader for 
bydelen,” 

 
- ”…har registrert at flere av de private leverandørene har sagt opp sine avtaler…” 

 
- ”…erfaringene fra bydel Nordstrand viser at ordningen med brukervalg fører til 

betydelig økt papirarbeid, videre at kontroll av utført arbeid også medfører betydelig 
mer papirarbeid.” 

 
 
Arbeiderpartiet og SV konstaterer at det ikke er tatt hensyn til noen av de merknader som 
flertallet påpekte i forbindelse med høringen vedrørende brukervalgordningen. 
 
Arbeiderpartiet og SV konstaterer at Bystyret har valgt å overstyre bydelene, og vil si seg 
sterkt uenige i Bystyrets beslutning. 
 
I saksdokumentene til sak 75/05 – Innføring av brukervalg i hjemmetjenesten er det bl.a. 
påpekt: 
 

- ”Innføring av brukervalg skal ikke føre til unødige kostnader og administrasjon.” 
 

Med andre ord – det vil medføre økte kostnader for bydelene!  Konsekvensen blir at 
andre grupper får redusert sin hjelp/service. 
 

- ”Brukeren kan mår som helst – og uten begrunnelse – bytte leverandør.” 
 

Dette vil medføre økte kostnader for bydelen, da bydelen må administrere dette. 
 

- ”Bydelen skal ha ansvar for løpende kontakt med leverandører, herunder betaling og 
betalingskontroll for utførte tjenester.” 
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Igjen økter kostnader for bydelene. 
 

- ”Byrådet forutsetter at anbudskonkurransen gjennomføres slik at leverandøren selv 
kan bestemme hvilke områder / bydeler i konkurransen de kan utføre tjenesten.” 

 
Dette er ren konkurransevridning – og gir bydelen ulemper og økte kostnader. 
 

Et viktig moment som ikke er nevnt i saksdokumentene er spørsmålet om hvilke sikkerhet de 
private leverandørene gir for å utføre tjenesten ved sykdom eller fravær. 
 
 
Forslag til vedtak 
For at bydelen og BU skal kunne gi en korrekt evaluering av positive eller negative sider ved 
innføring av brukervalg i hjemmetjenesten pålegger BU administrasjonen følgende: 
 
Administrasjonen spesifiserer alle merutgifter og mer arbeid som fritt brukervalg medfører. 
 
Videre spesifiseres avgang/tilgang av personalet på alle områder som har konsekvens til fritt 
brukervalgordningen. 
 
Bydelsutvalget konstaterer at Bystyret har valgt å overstyre bydelen i spørsmålet om 
innføring av brukervalg i hjemmetjenesten.   
 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø er uenig med bystyrets flertall, men innser at bydelen må 
følge det vedtak som er fattet. 
 
Tore Lundberg (A) fremmet på vegne av Arbeiderpartiet og SV følgende tilleggsforslag 
til forslag til vedtak fra Tore Lundberg (A): 
Bydelsadministrasjonen vurderer og spesifiserer hvilke ekstra tjenester som kan være aktuelle 
for å kunne konkurrere med private/organisasjoner. 
 
Tore Janssen (SV) fremmet på vegne av SV følgende tilleggsforslag til forslag til vedtak 
fremmet av Tore Lundberg (A): 
Østensjø bydel ber om å være sist i køen av bydeler som blir pålagt å innføre fritt brukervalg. 
Bydelen har vært igjennom store omorganiseringer, og ønsker å konsentrere seg om de 
utfordringer som har oppstått av den grunn. 
 
Tommy Skjervold (Frp) fremmet på vegne av Frp følgende tilleggsforslag: 
Administrasjonen spesifiserer alle kostnadsendringer som fritt brukervalg medfører. 
 
Bjørn Jensen (H) leverte på vegne av Høyre følgende merknad til saken: 
Mindretallet ber om å bli prioritert ved gjennomføring av fritt brukervalg. 
 
Votering: 
Det ble først votert over Bydelsdirektørens forslag tilvedtak mot forslag til vedtak fremmet av 
Tore Lundberg (A) med tilleggsforslag fra Tore Lundberg (A) 
Forslag til vedtak fra Tore Lundberg (A) med tilleggsforslag ble vedtatt med 9 stemmer (A & 
SV) mot 6 stemmer (H & Frp) 
 
Det ble så votert over forslag til vedtak fra Tore Janssen (SV) 
Forslag tilvedtak fra Tore Janssen (SV) ble vedtatt med 9 stemmer (A & SV) mot 6 stemmer 
(H & Frp) 
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Til sist ble det votert over tilleggsforslag fra Tommy Skjervold (Frp). 
Forslag til vedtak fra Tommy Skjervold fikk 12 stemmer (A, Frp & SV) mot 3 stemmer(H). 
 
Vedtak: 
For at bydelen og BU skal kunne gi en korrekt evaluering av positive eller negative sider ved 
innføring av brukervalg i hjemmetjenesten pålegger BU administrasjonen følgende: 
Administrasjonen spesifiserer alle merutgifter og mer arbeid som fritt brukervalg medfører. 
Videre spesifiseres avgang/tilgang av personalet på alle områder som har konsekvens til fritt 
brukervalgordningen. 
Bydelsutvalget konstaterer at Bystyret har valgt å overstyre bydelen i spørsmålet om innføring 
av brukervalg i hjemmetjenesten. 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø er uenig med bystyrets flertall, men innser at bydelen må 
følge det vedtak som er fattet. 
Bydelsadministrasjonen vurderer og spesifiserer hvilke ekstra tjenester som kan være aktuelle 
for å kunne konkurrere med private/organisasjoner. 
Administrasjonen spesifiserer alle kostnadsendringer som fritt brukervalg medfører. 
 
 

 Sak 117 /05  Oppstart av kjøletårn ved Manglerudhallen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppstart av kjøletårn ved Manglerudhallen tas til orientering. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Oppstart av kjøletårn ved Manglerudhallen tas til orientering 
 
 

 Sak 118 /05  Forhåndsuttalelse omregulering Oppsalveien 24-26 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Forhåndsuttalelse til omregulering Oppsalveien 24-26 tilsluttes. 
 
Jens Håkon Hauge (H) fremmet på vegne av Høyre forslag om at saken utsettes til neste 
møterekke grunnet uklarheter i forslag til parkeringsløsning fra Puls arkitekter as. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fremmet av Jens Håkon Hauge (H). 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste BU-møte. Administrasjonen følger opp saken vedrørende 
parkeringsplasser med Puls arkitekter as. 
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 Sak 119 /05  Manglebergveien 11, Østensjø 

Varsel om reguleringsforslag med forenklet saksbehandling 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Manglebergveien 11 tilsluttes. 
 
Arne Sandberg (Frp) fremmet på vegen av Frp forslag om at saken sendes tilbake til BMK for 
avklaring vedrørende reguleringsinnsigelser fra Friluftsetaten. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fremmet av Arne Sandberg (Frp). 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Saken sendes tilbake for ny behandling i BMK og BU etter kontroll av reguleringsinnsigelse 
levert av Friluftsetaten. 
 
 

 Sak 120 /05  Oppsalveien 30 og 32, Oppsal Varsel om 
reguleringsforslag med forenklet saksbehandling 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Oppsalveien 30 og 32 tilsluttes. 
 
Forslag til vedtak fra OVK: 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Oppsalveien 30 og 32 tilsluttes. 
Adkomst skjer fra parkeringsplass ved Skøyenåsen skole ved at eksisterende gangvei rustes 
opp og lyssettes. 
 
Votering: 
Det ble først votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Det ble så votert over forslag til vedtak fra OVK. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Oppsalveien 30 og 32 tilsluttes. 
Adkomst skjer fra parkeringsplass ved Skøyenåsen skole ved at eksisterende gangvei rustes 
opp og lyssettes. 
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 Sak 121 /05  Vetlandsveien 17 og 18 Varsel om reguleringsforslag 
med forenklet saksbehandling 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Vetlandsveien 17 og 18 tilsluttes. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bemerkninger til reguleringsforslag for Vetlandsveien 17 og 18 tilsluttes. 
 
 

 Sak 122 /05  Orientering vedr. bydelens deltagelse i 
deltidsprosjektet 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 

 Sak 123 /05  Rapport fra uanmeldt tilsyn på Oppsalhjemmet 
21.06.2005 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport for uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 21.06.2005, med bydelsdirektørens 
merknader tas til orientering. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Rapport for uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 21.06.2005, med bydelsdirektørens 
merknader tas til orientering. 
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 Sak 124 /05  Høring - Byrådssak om innføring av systemstøtte på 
innkjøpsområdet og etablering av faktura - og 
regnskapssentral 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydel Østensjø er positiv til forslaget om etablering av en fakturasentral. Dette vil 
ta i bruk de tekniske mulighetene som nå finnes på dette området. Elektronisk 
fakturabehandling vil kunne gi god kvalitet i betalingsprosessen og informasjon 
om fakturaene vil raskt være tilgjengelige for både den budsjettansvarlige og 
økonomifunksjonen. Dette vil være et nyttig verktøy for god økonomistyring. 

2. Bydel Østensjø synes det er riktig at dersom det etableres en fakturasentral så 
gjøres tilknytning til sentralen obligatorisk for samtlige virksomheter. 

3. Bydel Østensjø kan ikke se at det er begrunnet på en troverdig måte hvordan 
etablering av en felles faktura- og regnskapssentral vil kunne gi så store årlige 
besparelser som det som presenteres i saken. Tvert imot synes Bydel Østensjø at 
de presenterte gevinstberegningene er mangelfulle, bygger på antakelser som i 
liten grad begrunnes/dokumenteres og til dels virker feilaktige. Generelt er Bydel 
Østensjøs oppfatning at sakspresentasjonen og gevinstberegningene er en meget 
ukritisk og ubalansert fremstilling der maksimale effekter av ulemper med dagens 
løsning sees i forhold med maksimale fordeler ved nytt system. Hovedgevinsten 
sies å være store årlige besparelser der mesteparten av besparelsene er beregnet 
som tidsgevinst ved at oppgaver faller bort. Bydel Østensjø mener at de angitte 
oppgavene som skal bortfalle og tidsestimatet for dette er helt feil.  

4. Bydelen ser ikke at det er begrunnet hvorfor en slik sentral også må omfatte øvrige 
regnskapsoppgaver. Dersom sentralen også skal tilby øvrige regnskapsoppgaver 
må det være valgfritt om virksomhetene vil benytte seg av dette. Her må 
virksomheten legge til grunn hva som er økonomisk mest fordelaktige løsning og 
vurdere å utføre oppgaven i egen regi, sette det bort til sentralen eller velge annen 
ekstern leverandør.  
I forbindelse med økonomioppfølging er det nødvendig med et à jour og korrekt 
regnskap i samarbeid med økonomifunksjonen. Det er usikkert om det tette 
samarbeidet mellom økonomi og regnskapsfunksjonen lar seg forene med en 
sentralisering av regnskapsfunksjon. 

5. Prinsipielt synes Bydel Østensjø det ser ut til å være en god løsning å innføre en 
elektronisk innkjøpsløsning. Bydel Østensjø mener også her at saksdokumentene 
gir for liten informasjon og at gevinstberegningene er mangelfulle. Bydel Østensjø 
forutsetter at det vil bli en nærmere utredning om dette. 

6. Når det gjelder gjennomføringen av en eventuell etablering av en fakturasentral og 
de bemanningsendringer dette måtte medføre forutsetter Bydel Østensjø at 
overtallighetsproblematikken blir tatt sentralt da det i bydelen fortsatt er flere 
ansatt etter bydelsreformen som fortsatt er overtallige fra tidligere 
regnskapskontor. 

 
Saken ble strøket fra dagsorden og AU ble delegert myndighet til å fatte vedtak i denne 
sak på vegne av BU. 
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 Sak 125 /05  Østensjø - Rasismefri bydel 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Østensjø – Rasismefri bydel  
 
Forslagsstillere: Hanne Eldby og Ragnhild Jacobsen (SV & Ap) 
 
Bakgrunn 
Bydel Østensjø har omtrent 6 000 innbyggere med ikke-vestlig bakgrunn. I likhet med resten 
av bydelens befolkning er mange i denne befolkningsgruppen brukere av tjenestene som 
bydelen tilbyr. Bydelen har også mange ansatte med ikke-vestlig bakgrunn. For Østensjø 
bydel er det viktig å sikre at både brukere av bydelens tjenester og ansatte i bydelens 
virksomheter opplever en hverdag fri for diskriminering og rasisme. Dette gjelder frihet fra 
handlinger og utsagn som dekkes av rasismelovgivningen, men også frihet fra opplevelser av 
mindreverd og negative holdninger på grunn av sin etniske bakgrunn som ikke rammes av 
lovverket.  
 
Hendelsene på Scotsman i april, da et vaktselskap ble sagt opp fordi det angivelig skulle se ut 
som om stedet var drevet av Ali Baba og de 40 røverne, viser at det er nødvendig å arbeide 
med holdningene til folk. Utsagnene fra lederen på Scotsman avslører holdninger som som 
helt sikkert også eksisterer utenfor Thon-gruppens selskaper. Selv om vi ikke har erfaringer 
med at disse holdningene kommer til uttrykk overfor brukere av bydelens tjenester, mener vi 
der er viktig at bydelens ansatte har et bevisst forhold til hvordan de forholder seg til at andre 
brukere eller andre ansatte gir uttrykk for slike holdninger. Taushet er ikke til mye hjelp for de 
som rammes, og det bidrar ikke til å utvikle gode holdninger.  
 
I likhet med annet holdningsskapende arbeid, så er arbeidet mot rasisme og diskriminering et 
arbeid som det viktig å arbeide jevnlig med. Disse problemene ser dessverre ikke ut til å 
overvinnes en gang for alle. 
 
MOD 
En av metodene som har vist seg å være virkningsfulle i dette arbeidet er MOD-kursene. 
MOD står for Mangfold og Dialog – i dialog mot rasisme. Opplegget dreier seg om å holde 
kurs som strekker seg fra 16 – 20 timer. MOD i Norge ledes av en styringsgruppe med 
representanter fra Utdanningsforbundet , Oslo Bispedømmeråd , Norges Røde Kors og Norsk 
Folkehjelp.  
 
Målet med MOD er: 

• å påvirke fordommer og rasisme i det norske samfunn  

• å øke bevisstheten om egne reaksjoner og holdninger  

• å gi hjelp til å bearbeide disse gjennom gruppesamtaler  
 
Historien om MOD  
Mangfold og Dialog-programmet har røtter til Kirkenes Verdensråds "Program to Combat 
Racism", som først ble utviklet i Sør-Afrika. Den sørafrikanske presten Mpho N'toane brakte 
erfaringene og programmet til Nederland og Europa. Mangfold og Dialog-programmet i 
Sverige bygger på erfaringene fra Nederland, og det norske programmet er utviklet i nær 
kontakt med det svenske programmet.  
 
Målgruppa er arbeidsplasser, fagforeninger, offentlige etater, lærere og elever i ungdoms- og 
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videregående skoler, konfirmantledere og medlemmer i frivillige organisasjoner.  
 
Alle er målgruppe for MOD-kursene. Erfaring viser at MOD passer like godt for 9. -10. 
klassinger i skolen som for voksne arbeidstakere. Det er alltid en fordel at deltakerne har ulik 
erfaringsbakgrunn. MOD er egnet for deltakere på tvers av kulturer. 
 
Rasismefrie soner 
I tillegg til MOD-kursene kan bydelens arbeid sette seg som mål at Østensjø blir en 
Rasismefri bydel.  
 
Norsk Folkehjelp har utarbeidet et opplegg der det etableres rasismefri soner. Rasismefri 
sonenettverket består nå av drøyt 400 soner. De spenner fra skoler, kommuner, 
frivillighetssentraler, helsestudio og restauranter til bedrifter som Scandic Hotell-kjeden, 
Body Shop, Posten Norge og det offentlige ved Aetat. 
 
Med bakgrunn i det holdningsskapende arbeidet som gjennomføres i forbindelse med MOD-
kursene, kan tjenestestedene gå videre og undertegne kontrakter med Norsk Folkehjelp der de 
forplikter seg til å ha aktive holdninger mot rasisme.  
Det er flere gode grunner til at tjenestestedene i bydelen bør bli rasismefrie soner: 

• Stedet signaliserer et klart standpunkt mot rasisme og viser samfunnet for øvrig at 
mangfold og likeverd er viktige verdier for de som jobber der.  

• Stedet viser tydelig overfor kunder, arbeidstakere, arbeidssøkere og gjester at alle er 
velkomne uansett hudfarge, religion eller kulturell bakgrunn.  

• Stedet bidrar til at vi får et samfunn hvor likeverd og kameratskap står i sentrum, ikke 
fiendtlighet og mistenksomhet.  

Forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen om at: 

1. Det igangsettes et arbeid for å aktivt motarbeide rasisme og ekskluderende holdninger 
overfor innbyggere med minoritetsbakgrunn. 

2. I løpet av en fireårsperiode vil ledere eller ansatte fra samtlige tjenestesteder delta på 
MOD-kurs, og videreformidlet innholdet i kursene på sine arbeidsplasser. 

3. Samtlige tjenestesteder i bydelen inngår kontrakt med Norsk Folkehjelp slik at de kan 
kalle seg ”rasismefri soner” i løpet av perioden.    

4. Det nedsettes en gruppe av representanter for de ansatte, som utarbeider en plan for 
gjennomføringen av MOD-kurs på tjenestestedene i bydelen, med det mål for øye at 
samtlige tjenestesteder inngår kontrakt om å bli rasismefri sone i løpet av en 
fireårsperiode. 

5. Planen legges fram i forbindelse med budsjettbehandlingen for 2006.  
 
 
Saken utsettes til neste BU-møte, mandag 17.10.2005 
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 Sak 126 /05  Næringsområdet ved Skulleruddumpa 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag tilvedtak fra Arbeiderpartiet og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling. 
 
 

 Sak 127 /05  Seminar om eldreomsorgen? 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Bydelsadministrasjonen utarbeider dagsorden i samforstand med Eldrerådet og 
Omsorgskomiteen, og foreslår dato for et seminar for informasjon om den nåværende 
situasjon, og mulige nye tiltak for å gjøre eldreomsorgen bedre i Bydel Østensjø.  
Forslag til dagsorden legges fram i bydelsutvalgets i møtet 17/10 –05. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bydelsadministrasjonen utarbeider dagsorden i samforstand med Eldrerådet og 
Omsorgskomiteen, og foreslår dato for et seminar for informasjon om den nåværende 
situasjon, og mulige nye tiltak for å gjøre eldreomsorgen bedre i Bydel Østensjø.  
Forslag til dagsorden legges fram i bydelsutvalgets i møtet 17/10 –05. 
 
 

 Sak 128 /05  Trafikkplan for Bydel Østensjø 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling. 
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 Sak 129 /05  Oppussing av T-banestasjonene 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes til BMK-komiteen for videre behandling. 
 
Votering: 
Det ble votert over forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Saken oversendes til BMK-komiteen for videre behandling. 
 
 

 Sak 130 /05  Søknad om støtte til året TV-aksjon 2005 fra Oppsal 
komité 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
TV-aksjonen 2005 ved Oppsal komité bevilges kr 5 000. Midlene dekkes av Bydelsutvalgets 
budsjett. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
TV-aksjonen 2005 ved Oppsal komité bevilges kr 5 000. Midlene dekkes av Bydelsutvalgets 
budsjett. 
 
 

 Sak 131 /05  Treskeveien 2, Manglerud Varsel om 
reguleringsforslag med forenklet saksbehandling 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har følgende kommentarer til reguleringsforlag med forenklet saksbehandling, 
Treskeveien 2 (GNB 148 BNR 541):  
 
- Muligheten for opparbeidelse av 2-3 parkeringsplasser i ytterkant av Abillund borettslags 
garasjer må opprettholdes ved omregulering. 
 
- Grøntarealer i byggesonen bør prinsipielt ikke nedbygges, men grunnet uttalt ønske om full 
barnehagedekning, liten grad av brukerkonflikt samt at den del av friområdet som må 
omreguleres ikke er av de mest benyttede, gjør at omreguleringen kan anbefales. Den del som 
omreguleres fra friområde til barnehageformål skal ikke utgjøre mer enn det som er 
nødvendig ift. behovet til en  seksavdelings barnehage. 
 
- Overvann bør håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet av hensyn til 
badevannskvaliteten i elvene og fjorden. 
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Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bydel Østensjø har følgende kommentarer til reguleringsforlag med forenklet saksbehandling, 
Treskeveien 2 (GNB 148 BNR 541):  
 
- Muligheten for opparbeidelse av 2-3 parkeringsplasser i ytterkant av Abillund borettslags 
garasjer må opprettholdes ved omregulering. 
 
- Grøntarealer i byggesonen bør prinsipielt ikke nedbygges, men grunnet uttalt ønske om full 
barnehagedekning, liten grad av brukerkonflikt samt at den del av friområdet som må 
omreguleres ikke er av de mest benyttede, gjør at omreguleringen kan anbefales. Den del som 
omreguleres fra friområde til barnehageformål skal ikke utgjøre mer enn det som er 
nødvendig ift. behovet til en  seksavdelings barnehage. 
 
- Overvann bør håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet av hensyn til 
badevannskvaliteten i elvene og fjorden. 
 
 

 Sak 132 /05  Abildsøveien 52 - reguleringsforslag 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget bekrefter at det ikke er behov for Abildsøveien 52 til permanent barnehage, og 
fastholder som tidligere meddelt at området kan reguleres til friområde. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget bekrefter at det ikke er behov for Abildsøveien 52 til permanent barnehage, og 
fastholder som tidligere meddelt at området kan reguleres til friområde. 
 
 

 Sak 133 /05  Søknad om støtte til årets TV-aksjon 2005 II 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
TV-aksjonen 2005 ved Bøler komité bevilges kr 5 000. Midlene dekkes av Bydelsutvalgets 
budsjett. 
 
Votering: 
Det ble votert over Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
TV-aksjonen 2005 ved Bøler komité bevilges kr 5 000. Midlene dekkes av Bydelsutvalgets 
budsjett. 
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Eventuelt: 
 
Arnfinn Aabø (A) til eventuelt: 
Aabø opplyste om at årets TV-aksjon trenger flere bøssebærere i bydelen og oppfordrer 
medlemmer av BU til å melde seg som bøssebærere. 
 
Bjørn Jensen (H) til eventuelt: 
 
KLAGE OVER PLAN- OG BYGNINGSETATENS TILLATELSE PÅ SØKNAD OM 
OPPFØRING AV FORRETNINGS- OG KONTORBYGG. 
DISPENSASJON FRA REGULERINGSPLAN.  
JOHAN SCHARFFENSBERGS VEI 75 
 
Plan- og bygningsetaten har i saksdokument 15.09.05 godkjent oppføring av Lidl forretning 
på eiendommen, og skriver i sin innledning:  
 
” Plan- og bygningsetatens rammetillatelse på søknad om forretnings- og kontorbygg i en 
etasje og parkeringskjeller for tiltakshaver (Lidl) er påklaget av Skullerudgrenda vel med 
flere. Klagere viser til at de er sterkt bekymret over trafikksituasjonen i området. En 
belastning av veisystemet vil medføre ytterligere forringelse av miljøet for beboerne i 
distriktet. Videre vises det til at tiltaket vil føre til en ytterligere forverring av barns skolevei 
for to barneskoler. Det vises også til at trafikkberegningen er gjort på feil grunnlag.  
Klagen anbefales ikke tatt til følge ”   
 
Saken er sendt til Byrådsavdeling for byutvikling, og etaten anbefaler følgende forslag til 
vedtak i byutviklingskomiteen:  
 
” Byutviklingskomiteen finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
rammetillalelse av 17.06.2005 om i medhold av plan- og bygningslovens § 7 å gi dispensasjon 
fra gjeldende regulering hva gjelder regulert avkjørsel.  
 
Klager fra diverse naboer etc. anbefales ikke tatt til følge.  
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse.”  
 
Protester er kommet via borettslag, sameier, skoler, FAU osv. Den samlede mengde protester 
fra lokalmiljøet er massiv og entydig.  Det er snakk om en økning av antall biler til området 
med ca. 2000 pr dag   
 
Bydel Østensjø mener at den foreslåtte omregulering ikke kan anbefales før det er 
gjennomført en overordnet trafikkanalyse for området.  
 
Det er bygget og under bygging blokker ikke langt unna denne tomten  
Det bør også nevnes at det er eldreboliger, omsorgsboliger og sykehjem ikke langt fra tomta.. 
Det er næringsbygg fra før innenfor området.  
Det er elever til og fra Rustad og Skullerud skoler   
 
De som bor i tilknytning til det planlagte område vil få støymessige og trafikkfarlige 
problemer. Dette har med helse, miljø, og sikkerhet å gjøre.   
 
Det bør gå en henvendelse til Byutviklingskomiteen om å komme på befaring, og møte 
representanter fra bydelsutvalget, og fra de mange som har protestert før den endelige 
behandling i de kommunale organer. 
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Saken sendes til administrativ behandling , og forelegges Bydelsutvikling.miljø- og 
kulturkomiteen  til første møte.  
 
 
19.09.2005 
Bjørn Jensen (H)  
 
 
Bydel Østensjø, 21.09.2005 
 
 
 
Arnfinn Aabø        Erik Johnsen 
BU-leder        BU-sekretær 
 


